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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. július 26. 
napján 15 órai kezdettel megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 

 
 
NAPIREND: 
1. Döntési javaslatok.  
2. Polgármesteri jelentés. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. július 26. 
napján 15 órai kezdettel megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Börcsökné 
Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián képviselő, Szirbik Imre 
képviselő 
 
Összesen: 6 fő 
 
Igazoltan távol van: Balázs Zoltán képviselő 
 
Összesen: 1 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Dr. Suba Rita igazgatási 
csoportvezető 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen van, az ülést 
megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívótól eltérően. Javaslom, hogy a 
polgármesteri jelentést vegyük fel a napirendek közé. Van-e más javaslat? Aki egyetért a 
módosított napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 204/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
204/2012.(VII. 26.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. július 26-i rendkívüli 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
15.00 
1. Döntési javaslatok. 
2. Polgármesteri jelentés. 
 
Zárt ülés 
3. Döntési javaslatok.  
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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1. Napirend 
Döntési javaslat 
- Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos kérelme 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a kérelem a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos kérelme az első döntési 
javaslat. A határozati javaslattól eltérő javaslat, vélemény? Amennyiben nincs, aki egyetért a 
határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 205/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos kérelme 
 
205/2012.(VII. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatnak Képviselő-testülete megtárgyalta a Dr. Fekete 
Gyöngyi háziorvos kérelme – mely az általa bérelt önkormányzati tulajdonú Kiszombor, 
Szegedi u. 2/C. szám alatti épület alsó szintjén működő orvosi rendelő kültéri ajtaja cseréjére 
irányult - tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatnak Képviselő-testülete Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos  
kérelmében foglaltakkal - miszerint az általa bérelt, önkormányzati tulajdonú, Kiszombor, 
Szegedi u. 2/C. szám alatti épület alsó szintjében működtetett orvosi rendelő kültéri ajtajának 
cseréje az elhasználódás miatt szükséges - egyetért és az önkormányzat, mint tulajdonos az 
Kiszombor, Szegedi u. 2/C. szám alatti épületben lévő orvosi rendelő kültéri ajtócseréjét az 
árajánlat szerinti 110.000,-Ft bekerülési költség szerint elvégezteti. 
 
A Képviselő-testület a Kiszombor, Szegedi u. 2/C. szám alatti épületben lévő orvosi rendelő 
kültéri ajtaja cseréjének 110. 000,-Ft összegű költségeit az önkormányzat 2012. évi 
költségvetésében a felhalmozási tartalék (diszkont kincstárjegy értékesítése) keret terhére 
biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Tájékoztató 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: Készítettünk egy tájékoztatót egy nyári táborral 
kapcsolatban, amit az iskola egyik pedagógusa szervezett, ezt úgy mond, az iskolában, így 
tudtak erről a szülők. Az egyik gond, hogy olyan helyen tartanak nyári tábort, ami nem erre a 
célra való. A másik probléma számomra az volt, és ez volt a súlyosabb, hogy hőség volt és a 
gyerekeknek nem volt lehetőségük védett, hűvös helyre behúzódni. Csak egy kis melléképület 
van ott, kis sátrak voltak, a gyerekek kint tartózkodtak a hőségben. Kedden szóltam az egyik 
ott lévő pedagógusnak, hogy bemehetnek művelődési házba, ha igénylik, be is mentek és a 
könyvtárban is voltak. Úgy nem lehet nyári tábort szervezni, hogy a feltételeket nem 
biztosítják. Életveszélyes ilyen melegben kint lennie a gyerekeknek. Azt hiszem, van köztünk 
érintett szülő is, a szülőkön is meglepődtem, hogy nem nézik meg a körülményeket, ahová 
táborozni elengedi gyermekét.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Az unokám nem panaszkodott. Nem is tudtuk, hogy ott lesz, Vajda 
Ágnes szervezte az iskola keretein belül. Az iskolaigazgatónak esetleg mondani kellene, hogy 
egyeztessenek a pedagógusok, ki hogyan szeretne tábort szervezni, mert a honismereti tábor 
elmaradt, pedig minden évben nagyon jó volt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ilyen magántáborokat nem kell hirdetni az iskolában. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Eszünkbe se jutott, hogy ez magántábor lesz. Ahogy elmondták a 
programokat, úgy gondoltam, a gyereknek egy jó fejlődési lehetőség lesz. Rögtön a nagy 
melegben vízi pisztolyt kellett vinniük. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azzal tudták enyhíteni a meleget, de egész nap a gyerekek 
kint voltak a nagy hőségben. Az első nap biztos nem volt lehetőségük hová behúzódniuk. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A tábor szervezésekor még nem tudhatták, hogy kánikula lesz. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha valaki nyári tábort szervez, és kánikula vagy bármi van, 
arra tudni kell reagálni. Tudni kell a szülőknek is. Az óvodában is folyamatosan figyeltük, 
mikor lehetnek kint az udvaron a gyerekek. Hűvös helyen kell a gyerekeket tartani. Kint 40 ˚C 
körül van, és kint voltak nyílt téren. 
 
Bacsa György alpolgármester: Az iskola szervezi, mondják a szülők, nagyszülők. A 
pedagógus azt mondja, nem ő szervezte. Ha valaki szervez valamit, az szervezze meg 
megfelelően. Ha esett volna az eső, akkor esernyővel álltak volna az udvar közepén a 
gyerekek? Ezt komolyabban kellene venni. Azt sem lehet tudni, ki szervezte. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Az iskola. Az unokám jött haza az iskolából és jelezte, hogy szeretne 
menni ebbe a táborba.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem az iskola szervezte. Beszéltem igazgató asszonnyal is, 
hogyan gondolják ezt. Nem tudott róla, mondta, majd utánanéz. Attól, hogy egy tanár 
szervezi, az még nem azt jelenti, hogy az iskola szervezi. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Szeretnék hozzászólni, mivel érintett vagyok és a szülői 
felelősségem is valamilyen szinten megkérdőjeleződött. Kislányom hozott haza egy 
szóróanyagot, amin fel volt sorolva, hogy milyen programok lesznek, és igazából egy névvel 
találkoztam az egész szervezésben, a tanítónőével. Innentől kezdve a tanítónő felé miért ne 
lennék bizalommal? Számomra az iskolából jött a szóróanyag, a tanítónő küldte ki, ennél jobb 
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ajánlólevél nem kell. Előre nem kérdeztük végig a tanítónőt, hogy sorolja fel, hol lesznek, 
lesz-e árnyékos hely, vagy hogyan lesz ez megszervezve, valóban nem kérdeztük végig, de 
annyi szerintem elvárható lenne egy pedagógustól, hogy úgy kezeli a gyerekeket, hogy ne 
legyen bajuk. A kislányom nem panaszkodott a körülményekre. Abban maximálisan igazuk 
van így utólagosan belelátva, valóban nem volt normálisan előkészítve. Természetesen, nem 
engedtem volna, ha veszélyben éreztem volna a gyermekemet. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A gyerekek 37-38-39 ˚C-os hőmérsékletben voltak. Láttam 
őket, mikor beértek a kerékpártúráról, fel voltak hevülve. Ez szolgáljon a szülőknek nagy 
tanulságul. Nagyon meg kell nézni, hogy a legféltettebb kincsét kire bízza rá a szülő. Azt 
hiszem, ez nagy tanulság volt az iskolaigazgatónak, az érintett pedagógusoknak. Oda kell 
figyelnie mindenkinek. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Csak plakátokat láttam és feltűnt. Nem azzal van bajom, 
hogy ilyen tábor van, mert újszerű. Ha egy pedagógus is benne van, akkor olyan helyet kell 
találnia, ahol akár megfürödhetnek, letusolhatnak a gyerekek, ez az iskolában megoldható. 
Ebben a helyszín a legnagyobb gond. Úgy gondolom, az anyagban is olvasható, hogy már egy 
alkalommal felhívtuk a figyelmét a doktornőnek, hogy ez az épület és helyiség nem más célra, 
hanem egészségügyi célra szolgáljon. A legnagyobb gondnak ebben az esetben az ismételt 
megkeresés hiányát találom, mert egyébként tábort szervezhet bárki, keresse meg a megfelelő 
helyet, akkor mindenkinek a legjobb, mert élményszerű és jó, azzal nincs probléma. Jeleznie 
kellett volna, a plakáton láttam a doktornő lányának nevét is.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Tanárnő jelezte az elején, bármilyen építő jellegű kritikát szívesen 
fogad. Úgy éreztük, itt jó helye lesz a gyermeknek.  
 
Bacsa György alpolgármester: Azt látom, hogy egy pedagógus nevével félre lett vezetve 
mindenki.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem gondoltak bele, hogy ez milyen rizikókkal és mivel jár.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: A tábor időpontját nagyon rossz helyre rakták olyan 
tekintetben, hogy ütközött egy másik táborral. Évek óta szervezik azt a másik tábort, ment 
volna oda is a kislányom. Mind a két táborba szerettem volna, ha elmegy, ha másik 
időpontban lett volna. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Félre ne értsék, nem azért beszélünk erről, mert elmaradt a 
másik tábor.  
 
Bacsa György alpolgármester: A pedagógusoknak kellett volna megbeszélni, de az 
iskolaigazgató sem tudott róla, itt látom a gondot.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem is kell róla tudnia, mert nem iskolai szervezés volt. Ha 
valami történik, akkor ki lett volna a felelős? Egyéb kérdés, észrevétel, vélemény? Aki 
elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 206/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Tájékoztató a nyári táborról 
 
206/2012.(VII. 26.) KNÖT h. 
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HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta a 
polgármester tájékoztatóját a Kiszombor, Szegedi u. 2. szám alatti ingatlanban 2012. július 2-
től megrendezett nyári táborral kapcsolatosan – a rendkívüli meleg időjárási és egyéb 
körülményekre való tekintettel – tett intézkedésekről. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
Határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Polgármesteri jelentéssel folytassuk. Folyamatban van a 
csatornázás, természetesen komoly gondok adódnak. Minden héten elmegyek a koordinációs 
értekezletekre. Vass Imre polgármester úrnak van segítsége is ez ügyben. Folyamatban 
vannak az egyeztetések, részletekben adják öblözetenként a terveket, és eltérések vannak 
sajnos a bekötések száma, a tender terv és az ingatlanok darabszáma között. Ez még okozhat 
majd problémát. A másik probléma, hogy egy ingatlanhoz, egy helyrajziszámhoz egy bekötés 
járul. Emiatt már érkeznek a problémák, mert több helyen van, hogy két tulajdonosa van az 
ingatlannak, nincs földhivatali albetét, de az albetétre ugyanez vonatkozik, megosztani az 
épületeket nem lehet, mert nincs hozzá kellő négyzetméter. Kettőt fizetnek, és egy bekötést 
kapnak. Ez több ingatlanra vonatkozik. Ennek az oka, hogy fogyasztási egységről és 
csatornázási hozzájárulásról van szó. A 115.000,- Ft nem a bekötést jelenti, hanem azzal azt 
fizettük meg, hogy elmegy az ingatlan előtt a csatorna. Ezekből problémák várhatók. Azt kell 
nézni, hogy két család lakik az ingatlanban, két fürdőszobát használnak, két vízóra van. 
Kértem alpolgármester urat, mivel érintett, nézzen utána minél hamarabb, hogy tisztázva 
legyen. Mind a 6 településen ez a rendszer van kialakítva, ami a társulati alapszabályokban 
van benne. Jogilag a helyére kell tenni. Ez rendeződni fog, bízunk benne. Egyben nem látjuk a 
kiviteli terveket, mivel 5 öblözet van és folyamatosan készítik. Már dolgoznak az elsőn, azt 
már leegyeztettük. Egyeztetjük folyamatosan a lakáskassza szerződéseket, a terv bekötést. A 
másik problémánk, ha megcsinálnak egy gravitációs részt, ha legközelebb valaki bekötne és 
fejlődne a falu, új ház épülne, akkor le kell vízteleníteni, mert csak úgy lehet hozzákötni egy 3 
m-es mély csatornához. Ez hatalmas összegbe kerülne. Említettük Dr. Ortutay Miklósnak, Dr. 
Buzás Péternek, társulási ülésen megemlítettem. Be kellene költségeltetni, de lehet a kiépítés 
megvalósításához, külön közbeszerzési eljárást kell majd lefolytatni. Ahol üres porta van, 
kihoznák az út alól, mert ha most nem hozzuk ki, külön kellene megfizetnie annak, aki később 
kötne rá, ami gyakorlatilag 500.000 – 1 millió Ft közötti összeg lenne. Ezt most csak plusz 
önkormányzati forrásból lehetne megoldani.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha elvisszük a porta széléig, majd aki be akar kötni, a költségét 
kifizeti. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Szóltam emiatt is. Úgy néz ki, a társulati anyagokban nincs 
benne. A társulatnak nincs erre rendelkezése a közgyűlés által. A víziközmű társulatnak bele 
kellene tennie a társulati iratokba és meg kell szavaztatni a tagsággal, és akkor lehet majd 
kérni.  
 
Bacsa György alpolgármester: Meg kell érdeklődni, mennyi lenne ennek a költsége. Ha azt 
tudjuk, akkor lehet róla beszélgetni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megkerestek kerékpáros túra szervezése miatt, szeptember 
30-án szeretnének Szegedről indulni Kübekházán keresztül Kiszomborra, kb. 300 fő. 
Megnéznék a Helytörténeti Gyűjteményt, a Rónay-kúriát és azt kérik, adjunk nekik egy kis 
süteményt és vizet. Kb. 45.000,- Ft költséget jelentene. Augusztusi testületi ülésen döntünk 
majd róla, most csak tájékoztatásként mondtam el. 

− Június 24-én az Alerion Kiszombor Szélerőmű Kft. szélerőmű park létesítése kapcsán 
közmeghallgatást tartottak a hivatalban. Két probléma merült fel. Az egyik a román 
oldalról a denevérek mozgása. A legnagyobb probléma, hogy Natura 2000 területen 
viszik át Makóra, a fogadóállomásra az elektromos vezetéket. Most az előzetes 
engedélyektől eltérően nem kívánják talán engedélyezni. Mennek és egyeztetnek 
tovább.  

− Ferencszállás kérte szeptember 8.-ára a rendezvénysátrat. Befestettük a Magtár 
épületének egy részét. Endrész Erzsébet megszervezte és az anyagot is biztosították 
hozzá, hogy makói szakmunkástanulók kijavítsák a párkányt. 12.000,- Ft-ért vettünk 
festéket. Alpolgármester úr testületi ülésen mondta, hogy a helyi újságban felhívást 
kellene közzétenni lakossági támogatásra kamerarendszer kiépítéséhez. Kaptunk már 
egy árajánlatot, a főtéri kamerák nettó 451.000,- Ft, a nagyállomásnál nettó 270.000,- 
Ft lenne, ebben nincs benne, ha oszlopot kell állítani, és ha éjszaka infrával meg kell 
világítani. Kérünk másik árajánlatot is. Az a véleményem, mivel most sok lakossal 
beszéltem kommunális adó bevallás kapcsán is, és be kell köttetni a csatornát, így 
most két oldalról is többletterheik vannak, lehet, hogy nem a legcélszerűbb most még 
erre is kérni. 

 
Bacsa György alpolgármester: Azért vetettem fel, mert több emberrel beszéltem, aki 
felajánlotta, nagyon szívesen anyagi áldozatokra is képesek a kamerázásért. Van, akinek már 
az idén 2 kerékpárját lopták el. Összegről nem volt szó. Nem gondoltam arra, hogy ennek a 
költségnek jelentős vagy akár kisebb része összejönne a lakosoktól. Le kellene írni, hogy 
teljesen önkéntes alapon, összeghatártól függetlenül.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kapunk még árajánlatot, akkor hozzuk döntésre a testület elé. 
Tájékoztatásul mondtam el. A Közösségi Napok megnyitója pénteken lesz egy köszöntővel, 
azt követően a kiállítás megnyitója. A rendezvénnyel kapcsolatban egy-két probléma 
felmerült. Az önkormányzat költségvetéséből kell biztosítani üdítőt, süteményt, pogácsát, nem 
lehet anélkül hagyni a csoportokat. Ennyi lett volna a polgármesteri jelentés. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? Aki elfogadja a polgármesteri jelentést, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 207/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
207/2012.(VII. 26.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. július 26-i rendkívüli 
testületi ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A képviselő-testület zárt ülésen folytatja munkáját. 
 
 

Kmf. 
 

Szegvári Ernőné         Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                jegyző  
 
 


